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P R O T O K Ó Ł  NR LX/2010 

        z LX zwyczajnej  Sesji Rady Miasta Sanoka 
V kadencji, która odbyła się w dniu 11.05. 2010 r. od godz. 9,00 

                      do godz. 12.35 w sali herbowej tut. Urzędu Miasta 
pod przewodnictwem Pana  Jana Pawlika 

Przewodniczącego Rady Miasta Sanoka oraz 
Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Pana Antoniego Wojewody i Pana Tomasza Dańczyszyna. 
                            
 
Na ogólną liczbę 21 Radnych w LX zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka V kadencji udział  

wzięło wg listy obecności 19 Radnych. 

 

1. Babiak Roman 

2. Bluj Maciej 

3. Chomiszczak Tomasz 

4. Chrobak Andrzej  

5. Dańczyszyn Tomasz 

6. Karaczkowski Ryszard 

7. Krynicki Józef 

8. Najsarek Robert  

9. Lewandowski Piotr 

10. Oberc  Maria  

11. Oklejewicz Jan  

12. Pawlik Jan  

13. Pruchnicki Wojciech 

14. Ryniak Adam 

15. Sadowska Janina                       

16. Tymoczko Henryka 

17. Wróbel Beata 

18. Wojewoda Antoni 

19. Wydrzyński Wojciech 

 

Nieobecni Radni – usprawiedliwieni 

1. Baszak Janusz  

2. Szałankiewicz – Skoczyńska Maria  

 

Przewodniczący Zarządów Rad Dzielnic obecni na LX zwyczajnej Sesji Rady Miasta  Sanoka 

V kadencji. 

 

1. Chorążak Maria                  - Rada Dzielnicy Olchowce 

2. Pytlowany Edward                                     - Rada Dzielnicy Dąbrówka 

3. Osękowski Marian                                     - Rada Dzielnicy Wójtostwo  

4. Wydrzyński Jan                                          - Rada Dzielnicy Śródmieście 

5. Podulka Franciszek                                   -  Rada Dzielnicy Zatorze  

6. Bobala Roman                                            - Rada Dzielnicy Posada  

7. Uruski Edward                                            - Rada Dzielnicy Błonie   
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Ponadto w LX zwyczajnej  Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli :  Burmistrz Miasta 

Wojciech Blecharczyk , Z-ca Burmistrza Miasta  Marian Kurasz , Z-ca Burmistrza Pan 

Stanisław Czernek, Skarbnik Miasta  Kazimierz Kot, Naczelnik Wydziału Geodezji, 

Architektury i Planowania Przestrzennego Marta Kopacz, Rada Nadzorcza i Zarząd Spółki 

Park Wodny w Sanoku w osobach; Pan dr Damian Delekta, Pani Marta Witowska, Pan 

Maciej Brygidyn. 

 

Ad. 1. 
Otwarcie sesji. 
 

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Pawlik –  otworzył LX zwyczajną  Sesję Rady Miasta 

Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Pana Burmistrza wraz z współpracownikami, 

przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy oraz  wszystkich obecnych  na Sesji Rady.  

 

Na podstawie listy obecności  stwierdził, że na sali obrad  jest odpowiednia ilość Radnych  do 

podejmowania  prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 
Powołanie Sekretarza sesji. 
 
Prowadzący posiedzenie Jan Pawlik  powołał sekretarza Sesji, którym został Radny  

Pan Andrzej Chrobak. 

 

Ad. 3. 
Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 
 

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Pawlik poinformował, że  program Sesji został Radnym 

dostarczony .  

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach. 

5. Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

7. „Park Wodny w Sanoku – działania oraz kierunki za okres 2009-2010 funkcjonowania 

Spółki w zakresie realizacji inwestycji jak również Partnerstwo Publiczno Prywatne 

jako jedna z metod realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą „Park Wodny 

w Sanoku”. 

8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla 

„in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 

długoterminowy na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu miasta, 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla 

„in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 

długoterminowy z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 
z tytułu kredytów i pożyczek, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka położonej przy ul. Jana 

Stapińskiego oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 118 o pow. 967m
2
 , 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
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11. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego terenu położonego w dzielnicy  Posada m. Sanoka 

o nazwie „LIPIŃSKIEGO – III”, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

12. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Miejskiego Zespołu Podstawowej Opieki 

Zdrowotnej w Sanoku za rok 2009, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

13. Rozpatrzenie wniosku Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Turystyki w sprawie 

przyznania Nagrody Miasta Sanoka za rok 2009 za szczególne osiągnięcia sportowe, 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

14. Rozpatrzenie wniosku Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Turystyki w sprawie 

przyznania Nagrody Miasta Sanoka za rok 2009 za szczególne osiągnięcia 

w dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury, z ewentualnym 

podjęciem uchwały w tej sprawie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Samorządowego Żłobka Nr 2 w Sanoku. 

16. Interpelacje. 

17. Wolne wnioski i zapytania.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

18. Zamknięcie obrad sesji. 

      
Nie wprowadzono uwag do porządku sesji. 

      

Ad. 4. 
Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach. 
 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował,  że  od ostatniej sesji nie wpłynęła żadna 

interpelacja.  

 

Ad. 5. 
Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami. 

 
Komisja Finansowo – Gospodarcza – Przewodniczący Komisji Pan Jan Oklejewicz 

poinformował iż Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 6 maja br. Na posiedzeniu tym 

Komisja opiniowała projekty uchwały dot. dzisiejszej sesji a także kierowane do Komisji 

sprawy przez Burmistrza Miasta. dyskutowaliśmy także o sprawach istotnych dla 

mieszkańców miasta Sanoka posiedzenie to odbyło się z udziałem zainteresowanych 

mieszkańców miasta. 

 

Komisja Budownictwa Komunalnego i Infrastruktury Miejskiej –  Pan Piotr 

Lewandowski poinformował iż Komisja w okresie między sesyjnym odbyła dwa posiedzenia. 

Pierwsze 21 kwietnia br. było to posiedzenie wyjazdowe związane z wnioskiem o zmianę 
planu MPZP Głogowa – I. Drugie posiedzenie odbyło się wspólnie z Komisja Finansową 
odbyło się 6 maja br. gdzie zaopiniowano projekty uchwałę będące w dzisiejszym programie 

sesji. 

 

Komisja  Zdrowia Pomocy Społecznej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 

Przewodnicząca Komisji Beata Wróbel pomiędzy sesjami Komisja odbyła jedno posiedzenie. 

Na posiedzeniu tym Komisja zaopiniowała jeden projekt uchwały dot. zatwierdzenia 

sprawozdania z działalności SPMZPOZ opinia zostanie przedstawiona podczas omawiania. 

Ponadto Komisja zapoznała się sprawami bieżącymi skierowanymi do Komisji m.in. ze 

sprawozdaniem Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za I kwartał 

2010r.  
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Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Przewodniczący Komisji Maciej Bluj 

poinformował iż Komisja odbyła jedno posiedzenie 26 kwietnia br. Komisja zajmowała się 
zaopiniowaniem wniosków o przyznanie Nagrody Miasta Sanoka. 

 

Komisja Rewizyjna - Przewodniczący Komisji Wojciech Pruchnicki poinformował iż 
Komisja zebrała się dwukrotnie. Rozpatrzyła jedna skargę, która będzie omówiona podczas 

dzisiejszej sesji oraz jednej skargi nie rozpatrzyła z uwagi na brak kompetencji.  
 
Ad. 6.  
Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  
 
Burmistrz  Pan Wojciech Blecharczyk – poinformował iż w okresie sprawozdawczym zostały 

wydane 22 zarządzenia, które dotyczyły; 

- zmiany uchwały budżetowej na rok 2010, 

- zmiany zarządzenia w/s wprowadzenia zakładowego funduszu kont,  

- zmiany zarządzenia w/s ustalenia dokumentacji przyjętych zasad polityki rachunkowości 

w urzędzie miasta, 

- zmiany zarządzenia w/s instrukcji obiegu i kontroli dokumentów księgowych, 

- przeprowadzenia obowiązkowej deratyzacji na terenie miasta Sanoka, 

- ustalenia dni wolnych od pracy w urzędzie w roku bieżącym, 

- powołania Komisji Przetargowej do przygotowania i  przeprowadzenia  postępowania 

o udzielenie zamówienia na utrzymanie zieleni miejskiej w Sanoku na 6 obiektach, 

- powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia przetargu ustnego licytacyjnego na 

sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej ustanowionego na 

rzecz Gminy Miasta Sanoka położonego przy ul. Lipińskiego i Beksińskiego, 

- powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia przetargu ustnego licytacyjnego na 

sprzedaż prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiących własność Gminy 

Miasta Sanoka położonych przy ul. Poetyckiej, 

- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych  

- powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia przetargu ograniczonego 

licytacyjnego na dzierżawę stoika handlowego położonego na Hali Targowej  

- powołania Komisji ds. odbioru robót pn. Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego 

przy Gimnazjum Nr 3 w Sanoku  

- powołania Komisji Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania na 

zadnie związane z remontem budynku przy ul. Rynek 7, 

- powołania Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

- powołania Komisji Konkursowej w celu opiniowania złożonych ofert na realizację zadań 
publicznych przez organizację pozarządowe na terenie miasta Sanoka, 

- dokonania wyboru ofert na realizację zadań publicznych przez organizację pozarządowe 

na terenie miasta Sanoka  

- zmian zarządzenia w/s opracowania szczegółowych zasad ustalania wysokości 

stypendium szkolnego. 

 

7 IV Burmistrz przebywała na ponownych rozmowach  u Dyrektora Generalnego Dróg 

i Autostrad gdzie przedłożył ponownie prośbę o nie branie pod uwagę w projektowych 

pracach wariantu, który docelowo wiązałby się z wyburzeniami, a także powtórzył prośbę 
dotyczącą pierwszego odcinka i jego włączenia ale w obrębie  już granic miasta. W ubiegłym 

tygodniu miało odbyć się posiedzenie w Regionalnej Dyrekcji Dróg w Rzeszowie, jednak ze 

względu na nie dojechanie projektantów z firmy Arup spotkanie zostało przełożone.  

 
8 IV – na zaproszenie Burmistrza przybyli przedstawiciele Towarzystwa Gimnastycznego 

„Sokół”, a w czasie tego spotkania miasto przedstawiło informacje dla Towarzystwa 

o konieczności zapoznania się z wszystkim aspektami tzw. własności potwierdzonej wpisem 
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do ksiąg wieczystych. A informacje te wydają się być niezbędne dla Towarzystwa ze względu 

na to, że wzajemne rozliczenia powinny być oparte na zrozumieniu przez Zarząd 

Towarzystwa, że miasto i wcześniejsi użytkownicy ponosiło koszty adaptacyjne i budowlane, 

które to stanowią wartość jak np. zadaszenie lodowiska. W między czasie pracownicy 

Wydziałów z Urzędu Miasta uczestniczyli w protokole uzgodnień i przekazaniu obiektu Kina. 

Cały czas pojawiają się rozbieżności i roszczenia Towarzystwa, dlatego też niezbędne jest 

poinformowanie Rady o wszystkich aspektach „własności”. Dlatego też Burmistrz zamierza 

zorganizować spotkanie np. na którejś sesji Rady Miasta aby Radni otrzymali od aktualne 

wiadomości i stanowisko miasta w sprawie.     

 

10 IV – przez kilka dni po tragedii katastrofy samolotu prezydenckiego wszyscy uczestniczyli 

we wspólnych akcjach, spotkaniach, mszach, które były wyrazem naszego żalu i żałoby. 

Sukcesywnie Burmistrz wraz z Zastępcą uczestniczył w pogrzebach osób, począwszy od Pary 

Prezydenckiej, Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego, Marszałka Jerzego Szmajdzińskiego, 

Prezesa Polskiego Komitetu Olimpijskiego Piotra Nurowskiego oraz Senatora Stanisława 

Zająca.        

 

W ostatnim czasie Burmistrz prowadzi intensywne rozmowy z MCDonald’s Polska, ponieważ 
udało się przekonać Zarząd Spółki do przyśpieszenia co najmniej o 2, 3 lata wybudowania 

obiektu MCDRIVE  w Sanoku. Obecnie projektanci pracują nad lokalizacją obiektu i nanoszą 
te rzuty koncepcyjne na dwie działki, z których wybrana zostanie jedna lokalizacja po 

uregulowaniu spraw własności działek. Nie bez znaczenia jest fakt, że obiekt taki zatrudnia 

ok. 40 osób, głównie młodych ludzi z możliwością czasowego zatrudniania już nawet 16-

latków.  

 
21 IV – uczestniczono we wspaniale zorganizowanej cyklicznej uczcie muzycznej czyli 

w Spotkaniach Akordeonowych. Festiwal świetnie zorganizowany. Miło było odebrać 
gratulacje dla miasta i słuchać świetne opinie na temat sanockich pedagogów ze Szkoły 

Muzycznej.   

Jak zapewne już Radni wiedzą  w niedziele Bartosz Głowacki wygrał półfinał Eurowizji, co 

w 6-letniej historii tych zmagań jest on pierwszym Polakiem. Tym bardziej jest to wielki 

sukces, święto.  Burmistrz zachęca do oglądania  w piątek wieczorem telewizji Kultura 

i kibicowanie podczas tych jakby nie patrzeć zawodów.   

 

24, 25 IV – zorganizowana  została  kolejną edycję zbiórki środków na rzecz Sanockiego 

Szpitalnictwa. Setki wolontariuszy i ich olbrzymie zaangażowanie to nie tylko wymiar 

materialny w postaci zebranych pieniędzy ale także nie jest bez znaczenia wymiar 

wychowawczy. Ta edycja akcji przyniosła na dzień dzisiejszy kwotę 94.000 zł.  

 

30 IV – Burmistrz uczestniczył w dorocznym walnym zebraniu SPGK gdzie i Zarząd i Rada 

Nadzorcza złożyli sprawozdanie za rok 2009. Firma zamknęła go z zyskiem 189.000 zł, która 

to kwota została uchwałą walnego przekazana na kapitał spółki. 

 

2, 3 V – uczestniczono w obchodach świąt: Święta Flagi i Święta Konstytucji.  

 
7 V – wspólnie otworzono drugi obiekt sportowy Orlik 2012. Podczas jego otwarcia 

uczestniczyli Marszałek Województwa Zygmunt Cholewiński i Wojewoda Podkarpacki 

Mirosław Karapyta. 

 

8 V – na sanockim Rynku odbyła się już II edycja parady wolności podczas, której sanockie 

szkoły podstawowe, gimnazja, szkoły średnie prezentowały się w strojach historycznych 

inscenizując dane fakty historyczne z różnych okresów.  
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Regularnie spotykam się z Zarządem i Radą Nadzorczą spółki Galeria Okęcie, poinformował 

iż trwają prace koncepcyjne i w najbliższym czasie ma być wyłoniona jedna docelowa 

z trzech koncepcji która zostanie uznana jako wyjściowa do opracowania projektu 

technicznego, który będzie opracowany w III – IV kwartale tego roku. Zarząd Spółki 

prowadzi cały czas ustalenia, co do projektu uzgodnienia. Jest tam plan miejscowy w związku 

z czym dużo łatwiej będzie wydać pozwolenie na budowę. Jest zgoda na lokalizację 
w obiekcie dwóch sal kinowych z kawiarnią. Jest także zgoda na budowę tzw. tunelu pod 

okopiskiem. Cały czas prace trwają, myślę że Ci dodatkowi udziałowcy w spółce którzy lada 

moment się pojawią będzie to dodatkowe potwierdzenie siły spółki i faktycznie obiekt 

zacznie wyrastać od drugiego kwartału przyszłego roku a do tego czasu może i coś zacznie się 
dziać w wybieraniem tunelu pod samym okopiskiem. Jest to zasadne z prostego powodu 

nawet na plac budowy łatwiej byłoby dojeżdżać czy wyjeżdżać.  
Pragnę zasygnalizować że pojawił się dodatkowy udziałowiec w spółce. Będzie to kapitał 

związany z sanoczanami, tj. poza nami jest to możliwe aby dopisać udziałowców 

dodatkowych do spółki, zmienią się proporcje udziału własnego, my będziemy mieli większy 

udział. 

 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

W tym miejscu porządku obrad prowadzenie obrad sesji przejął Wiceprzewodniczący Tomasz 

Dańczyszyn.  

 
Ad. 7. 
„Park Wodny w Sanoku – działania oraz kierunki za okres 2009-2010 funkcjonowania 
Spółki w zakresie realizacji inwestycji jak również Partnerstwo Publiczno Prywatne 
jako jedna z metod realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą „Park Wodny 
w Sanoku”. 
 

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk poinformował iż od dwóch lat zaangażowaliśmy się 
w to czego oczekują sanoczanie. Sanokowi potrzeba nowego obiektu basenowego. Sanokowi 

potrzeba innego wymiaru tego obiektu niż stanowią go obiekty na które dzisiaj sanoczanie 

patrzą z rozżewleniem np. obiekt ustrzycki, obiekt brzozowski, w Strzyżowie, w Jaśle 

w Gorlicach. Sanoczanie jeżdżą do tych obiektów ponieważ nasz basen który w latach  70 –

tych był jednym z pierwszych basenów w południowo – wschodniej Polsce ulega 

dekapitalizacji.  Naszą rolą Rady Miasta Sanoka, organu wykonawczego, było i jest stworzyć 
podłoże tego żebyśmy poszli parę kroków do przodu i wybudowali w najbliższym okresie 

czasu obiekt który spełniał by ponadregionalną swoją funkcję gdzie w promieniu 100 km 

takiego nie byłoby. Dzięki Państwa przyzwoleniu i pomocy Stowarzyszenia IAKS Polska 

uzyskaliśmy rok temu studium wykonalności dla obiektu, które jest dokumentem 

wyjściowym aby myśleć czy obiekt się będzie opłacał czy taki obiekt jest w mieście 

potrzebny i czy spełniałby swoją ponadregionalną funkcję. Powołana została spółka, która ma 

swój kapitał wydzielony, współpracuje na zasadzie porozumienia z MOSiR-em jedna osoba 

w osobie Pana Damiana Delekty kieruje przedsięwzięciem tym,  przygotowawczym. Dwa 

kierunki działań, które będą przedstawione myślę, że jeden na pewno się zrealizuje i oby to 

był partner publiczno prywatny bo jest szansa na to. Jeżeli nie będziemy musieli zabezpieczyć 
środki na projekt technicznym i dopiero wtedy z projektem jako aportem dodatkowym wejść 
w realizację zadania, to dla Sanoka olbrzymie przedsięwzięcie, olbrzymia szansa. 

Prowadzimy rozmowy i wprost mówią niektórzy inwestorzy, że owszem aqua park jak 

najbardziej ale przy tym hotel. 

 

po. Prezes Spółki Pan dr Damian Delekta  - przypomniał datę utworzenia spółki 27.03.2009r. 

spółka funkcjonuje w ramach przepisów kodeksu prawa handlowego na dzień dzisiejszy ze 

100% udziałem miasta. Funkcjonuje na podstawie Uchwały Rady Miasta z dnia 29.01.2009r. 
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od tego okresu jakie działania spółka podjęła i jakie podejmuje; jednym z głównych 

elementów jest współpraca z państwowymi instytucjami geologicznymi. Kilka miesięcy temu 

była informacja, że mają to być termy bieszczadzkie chcieliśmy wyjaśnić to zagadnienie 

stwierdzić czy faktycznie wody geotermalne znajdują się na działce wydzielonej pod budowę 
parku wodnego czy też nie. Przeprowadziliśmy szereg rozmów z Państwowy Instytutem 

Geologicznym oddział Karpacki w Krakowie, z Polską Akademią Nauk, Akademią Górniczo 

– Hutniczą Wydział Geologii  Geofizyki  Ochrony Środowiska na katedrze Geologii 

Złożowej jak i również z instytucją Polska Geotermalna Asocjacja która daje sobie również 
radę w Toruniu po wybraniu odpowiedniej oferty zostały przeprowadzone badania trzy 

odwierty na głębokości ok. 500m ekspertyza i opinie stwierdzają że na działce która jest 

przeznaczona na budowę aqua parku czyli obecne  baseny i druga działka wydzielona do 

potoku Płowieckiego nie znajdują się wody geotermalne. Przy dogłębnej analizie jest potężna 

ściana geologiczna nie przepuszczająca żadnych wód na płaszczyźnie od 3000 do 4000 

metrów. Odwierty w zakresie do 3000 metrów kosztują do 20 mln każdy następny kilometr  

tj. następne 10 mln. Ekspertyzy czyli jest to instytucja autorytatywna z którą liczą się  
i Polskie Górnictwo Naftowe i Gazownictwo  i Polska Akademia Nauk wydały taką opinię, 
opinia ta była potrzeba do dalszych prac nad projektem i nad formą projektu skoro wiemy już, 
że nie ma złóż geotermalnych.  

Druga sprawa to współpraca z Polskim Związkiem Pływackim w zakresie przepisów, 

w zakresie infrastruktury w zakresie wszystkiego co dzieje się na rynku i w obszarze 

infrastruktury wodnej. Współpraca z zarządzającymi tego typu obiektami nie tylko na terenie 

kraju ale również i zagranicą. Wszystkie te działania są istotne z punktu widzenia 

przygotowania projektu funkcjonalno – użytkowego jak i również z perspektywy 

późniejszego sposobu zarządzania.  

Następnym obszarem który spółka przez tak krótki okres czasu zrealizowała są to zdarzenia 

determinujące funkcjonowanie spółki. Przede wszystkim skupiliśmy się na poszukiwanie 

zewnętrznych źródeł pozyskania kapitału na sfinasnowanie tego przedsięwzięcia jak i również 
przygotowanie dokumentacji oraz szukanie partnera prywatnego chcącego uczestniczyć 
w tym zadaniu inwestycyjnym. Analizie podano wszystkie do tej pory występujące programy 

operacyjne, było ich 7 Regionalny Program Operacyjny dla Województwa Podkarpackiego na 

lata 2007 –2013, Program Operacyjny Innowacyjna Gospodarka, Program Operacyjny 

Infrastruktura i Środowisko, Program Operacyjny Rozwój Polski Wschodniej, Europejska 

Współpraca Terytorialna, Mechanizm Finansowy OG oraz Norweski Mechanizm Finansowy 

i Szwajcarski Polski Program Współpracy niestety w tym zakresie jest brak możliwości 

finansowania tego typu inwestycji. Na etapie projektowym, czyli pozyskiwania środków na 

projekt lub też sfinansowania tego typu inwestycji ze źródeł unijnych. Jest to diagnoza na 

dzień obecny, sądzę że działaniem spółki jest poszukiwanie rozwiązań minimalizujące koszty 

wybudowania czy sfinansowania inwestycji.  

Przed wszystkim podejmowaliśmy w roku 2009 i w 2010 kolejne działania z instytucjami 

finansowymi, które deklarowały taką chęć pomocy w 2008 r. spółka funkcjonuje od marca 

2009r ale sam pomysł modernizacji obiektu powstał w 2008r. zaznaczę, że w 2009r 

podtrzymywaliśmy rozmowy z instytucjami finansowymi ale rok 2009 był okresem 

globalnego spowolnienia gospodarczego. Biorąc pod uwagę spowolnienia tych działań, 
usztywnienie się również banków na finansowanie jakichkolwiek inwestycji a w połowie 

2009r. czyli od czerwca powróciliśmy do rozmów z największymi bankami w Polsce, które 

taką deklarację wejścia w ten projekt w 2008r i początek 2009 r składały. Sytuacja, która 

miała miejsce w 2009 i 2010 jakby ten proces zdecydowanie zahamowała. Poszukiwanie 

inwestorów zewnętrznych lub współ udziałowców jest to kolejne działanie do realizacji tego 

przedsięwzięcia w obszarach takich jak projekt budowlany, na dzień dzisiejszy brak środków 

finansowych na ten cel. W okresie sprawozdawczym lub też w pierwszym etapie budowy tej 

części sportowo – rekreacyjnej brak środków jest na ten cel. Podejmowaliśmy różne działania 

przygotowywaliśmy różnego rodzaju prezentacje dla inwestorów prywatnych w języku 

polskim, angielskim, niemieckim były one wysyłane do różnych instytucji, aby zainteresować 
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podmioty zewnętrzne tego typu inwestycją. Pamiętajmy również że Burmistrz w ramach misji 

gospodarczej Województwa Podkarpackiego odbywającej się we Francji odbywał wiele 

rozmów z potencjalnymi zainteresowanymi tego typu pomysłem. Spółka przygotowała te 

materiały w formie prezentacji audiowizualnej aby móc stworzyć pewien obraz tej inwestycji 

zakresem sposobu finansowania umiejscowienia.  

Zdajemy sobie sprawę w jakich warunkach spółka funkcjonuje. Rok 2009 również i problemy 

z trudną sytuacją budżetu miasta zarząd i spółka zdaje sobie z tego sprawę więc dlatego 

próbowaliśmy rozwiązań etapowania inwestycji, myśląc o tym, że etapowanie inwestycji 

pozwoli nam na możliwość sfinansowania poszczególnych etapów inwestycji. To nie tylko 

zmiany koncepcji samej inwestycji ale również i poszukiwanie na etapie przygotowawczych 

do projektu realizacji tej inwestycji takich instrumentów na rynku finansowym aby one nie 

wchodziły w limity zadłużenia miasta np. nie skarbowe instrumenty dłużne, możliwość 
obrotu obligacjami komunalnymi na rynku wtórnym giełdy papierów wartościowych taka 

możliwość istnieje od 2010 r. został uruchomiony wtórny rynek papierów gdzie samorządy 

mogą sprzedawać i kupować obligacje. Wzięło się to z tego, że mamy generalnie trudną 
sytuację  gospodarczą w kraju, ale po to żeby inwestycję móc zrealizować szuka się 
optymalnych rozwiązań finansowania tego typu inwestycji. Działania zmierzające do 

uzyskania pozwolenia do wniosku jest to kolejne nasze działanie, które zostało zrobione, 

wydanie decyzji o warunkach zabudowy, wystąpiliśmy z wnioskiem o wydanie warunków na 

przyłączenia do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, wystąpiliśmy z wnioskiem o określenie 

warunków przyłączenia obiektu do sieci ciepłowniczej, wystąpiliśmy z wnioskiem 

o określenie warunków technicznej łącznie zamówionej energii elektrycznej przez PGE 

Rzeszowski zakład. Wszystko to zostało wykonane mimo tak krótkiego okresu czasu 

funkcjonowania. W trakcie funkcjonowania spółki występowały pewne czynniki zagrożenia 

które mogłyby spowodować czy też zahamować funkcjonowanie spółki takim 

najpoważniejszym zagrożeniem była możliwość zapłaty podatku VAT od towaru i usług od 

wniesionego aportu nieruchomości wraz z zabudowaniami przez właściciela na rzecz spółki. 

Drugim czynnikiem zagrożenia w którym funkcjonuje spółka jest to przede wszystkim 

spowolnienie gospodarcze będące wynikiem globalnego kryzysu ze skutkiem w postaci 

wstrzymania decyzji potencjalnych inwestorów obawiających się ryzyka inwestowania w tego 

typu przedsięwzięcie. Zahamowania akcji kredytowych przez instytucje finansowe dla 

przedsięwzięć  inwestycyjnych nawet gdy głównym udziałowcem jest gmina i poręczycielem 

jest gmina, mniejsze zainteresowanie inwestorów w sytuacji spowolnienia gospodarczego.  

Podatek VAT, który miała zapłacić spółka to było 2 mln zł. Dzięki pomocy Pana Skarbnika 

została opracowana pewna strategia korespondencji oraz opinie wyjaśniające z Ministerstwem 

Finansów w sprawie przypadku indywidualnego jakim był park wodny w Sanoku w zakresie 

interpretacji dot. zwolnienia z podatku VAT 22% od aportu nieruchomości wraz z zabudową 
oraz ocena tej sytuacji i wydanie decyzji przez Izbę Skarbową w Katowicach. Opinia po 

długich negocjacjach była pozytywna park wodny został zwolniony z zapłaty podatku VAT 

w wysokości 22% od kwoty 8.990.000 zł więc zaoszczędziliśmy prawie 2 mln zł. Spółka 

dokonuje analizy rynku inwestycji o takim samym charakterze działania które pojawiają się 
w kraju, nowych technologii sposobu finansowania oraz sposobu zarządzania nimi. Działania 

takie są istotne z punktu widzenia minimalizacji ryzyka oraz zagrożeń mogących wystąpić 
w trakcie przygotowania danych do projektu funkcjonalno – użytkowego które później na 

etapie projektowym źle zostaną ocenione i te ryzyka zostaną źle zinterpretowane będą 
skutkować oczywiście późniejszymi większymi kosztami utrzymania. Plan strategiczny, który 

został założony przez spółkę na rok 2010 określa się w pięciu płaszczyznach. Przygotowanie 

procedury, pierwszym obszarem działania jest przygotowanie procedury wraz z dokumentacją 
do wzięcia udziału w postępowaniu na wybór partnera publiczno –prywatnego, który 

zrealizuje przedsięwzięcie inwestycyjne pod nazwą Park Wodny. Drugie przygotowanie 

procedury konkursowej na koncepcje urbanistyczno - architektoniczną wraz z programem 

funkcjonalno użytkowym. Trzeci obszar w miarę posiadanych środków finansowych próba 

sfinansowania procedury konkursowej bądź projektu budowlanego park wodny w Sanoku bo 
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jak na wstępie można było zauważyć wszystkie możliwości i programy dotowania czy ze 

środków unijnych wykazywały brak możliwości w tym zakresie. Poszukiwania zewnętrznych 

środków finansowych robimy to obligatoryjnie w miarę możliwości aplikowania o środki 

unijne i przygotowanie strony internetowej w miarę posiadanych środków finansowych.  

Podsumowując funkcjonowanie spółki przez okres 12 miesięcy, rynek usług w obszarze 

szeroko pojętej rekreacji wodnej i związanej z nią rehabilitacji mimo znacznego wzrostu 

konkurencji nadal charakteryzuje się dużą przewagą popytu nad podażą. Głównym powodem 

takiego wzrostu jest m.in. zapotrzebowanie na usługi związane razem z odnową biologiczną, 
z dążeniem do poprawy własnej sylwetki, rehabilitacją  i zwiększeniem własnej sprawności 

i rekreacji w każdym okresie wiekowym. Dlatego Park Wodny usytuowany będzie 

w obszarze MOSiR-u co czyni go bardziej atrakcyjnym niż inne tego typu obiekty 

funkcjonujące w przyszłości lub tego typu obiekty które projektuje się w Polsce. Nie ma 

takiego miejsca, poprzez te, które miałem przyjemność zobaczyć, które ma pewną 
komplementarność usług. Czyli jest elementem dodatkowym do całej infrastruktury 

sportowej, i to czyni go chociażby dla inwestorów w ramach publiczno prywatnych czy 

innych współ udziałowców zainteresowanych tego typu inwestycją czyni go atrakcyjnym. 

W dorzeczu rzeki San bliskość Gór Słonnych, przy E 28 podwójny kierunek zjazdu, i przede 

wszystkim komplementarna baza sportowa. Spółka obniżyła koszty do minimum 

podstawowej działalności, dzięki podpisaniu umowy partnerskiej pomiędzy MOSiR-em 

a Parkiem Wodnym, po drugie w ramach swojego funkcjonowania spółka wyręczyła w dużej 

mierze zewnętrzne firmy doradcze. Wykonując wiele działań samodzielnie, posiadam oferty 

firm, które doradzają samorządom gminnym, są trzy firmy na terenie kraju, które zarządzają 
i doradzają w przygotowaniu inwestycji publiczno – prywatnych w zakresie analizy 

priorytetów inwestycyjnych, opracowania studium wykonalności analizy opłacalności 

i koncepcji prawno - finansowych dla inwestycji, przygotowaniu montaży finansowych, 

pozyskiwaniu środków unijnych na inwestycje i szukaniu potencjalnych inwestorów, koszt 

takich usług sięga od 15.000 EURO do 500.000 EURO lub do 1 % kosztu całej inwestycji. Po 

trzecie istotnym faktem jest ze działalność spółki jest fakt braku pobierania wynagrodzenia 

przez Zarząd i Radę Nadzorcą, czyli wszyscy Ci, którzy pracują robią to za darmo. 

Stanowisko takie zostało zaproponowane przez Pana Burmistrza i zaaprobowane przez Radę 
Nadzorczą. Po czwarte obecne funkcjonowanie spółki to proces poddany dużej zmienności 

otoczenia rynku, Problemy z płynnością finansową, które przede wszystkim są powodem 

spowalniania realizacji zadania inwestycyjnego wymuszają szukania innych mechanizmów 

oraz narzędzi rynku finansowego wydłużając tym samym realizację zadania inwestycyjnego, 

które spółka sobie założyła w okresie harmonogramu i celu realizacji zadań. Po piąte przez 

okres 12 miesięcy działania spółka wykazuje się dużą dynamiką zaangażowaniem oraz 

determinacją zarządu i ludzi z nim współpracujących w ramach przyjętego do realizacji planu 

strategicznego na rzecz zadania inwestycyjnego jakim jest budowa Parku Wodnego.  

 

Prezes Rady Nadzorczej Pani Marta Witowska dodała iż Rada Nadzorcza współpracuje 

z Zarządem, wspomagając zarząd w aspektach prawnych, i ekonomicznych działa spółki. 

Rada Nadzorcza spotkała się dwa razy w ubiegłym roku przedstawiła sprawozdanie ze swojej 

działalności, które zostało przez Zgromadzenie w osobie Burmistrz przyjęte jednogłośnie. 

Moją rolą jest tutaj zwrócenie uwagi na aspekty prawne a mianowicie na aspekt partnerstwa 

publiczno – prawnego, ponieważ spółka posiada aport, posiada wirtualne pieniądze w postaci 

kapitału zakładowego. Natomiast rozwój spółki tworzenie podstaw do rozwoju spółki do 

powstania parku wodnego jest to uwarunkowane konkretną kwotą pieniężną, aby to zrobić 
zarząd podjął działania zaaprobowane przez Radę Nadzorczą aby poszukiwać partnera 

publiczno – prywatnego tzn. aby spółka wniosła swój wkład w postaci nieruchomości 

natomiast partner ma wnieść środki finansowe. Zarząd podjął szereg działań bo ustawa 

o partnerstwie publiczno prywatnym jest to stosunkowo nowy akt prawny z 2008r. 

i doświadczenia w realizacji tej ustawy są niewielkie. W związku z powyższym konieczne 

jest przygotowanie szeregu analiz,  szeregu badań, aby taki partner mógł przystąpić i wiedział 
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do jakiego przedsięwzięcia przystępuje. Koszty tj. ok. 1-0,5% wartości inwestycji, natomiast 

zarząd tutaj własnymi siłami wykorzystując wszelkiego rodzaju możliwości wsparcia 

zarówno instytucji, stowarzyszeń, jak i wsparcia tutaj rady nadzorczej, i pracowników 

MOSiR-u wykonał grom pracy oszczędzając bardzo dużo środków. Jesteśmy prawie gotowi 

aby ukazało się ogłoszenie że poszukujemy partnera prywatnego. Jest koncepcja taka żeby 

ogłoszenie było ścisłe i żeby pojawiły się linki dzięki którym przyszły partner będzie mógł 

poszukiwać i zapoznać się z programem działania spółki. Idea partnerstwa publiczno – 

prawnego ma oszczędzić środki, ma zaangażować partnera prywatnego do tego aby miasto 

dało grunt a partner dałby środki idee i pomysł aby to funkcjonowało. Są przykłady 

funkcjonowania partnerstwa publiczno – prawnego w Polsce np. w Sopocie, Krakowie 

natomiast na Podkarpaciu byłby to działanie prekursorskie. Jest to jakby jedna strona 

działania, druga linia działania jednak wymaga zaangażowania finansowego przez miasto. 

Końcem mają bądź początkiem czerwca ukaże się ogłoszenie w dzienniku ogólnopolskim 

i spowoduje to fakt że będziemy przez pół roku oczekiwać na propozycję partnera. 

 

Członek Rady Nadzorczej Pan Maciej Brygidyn – jako członek Rady Nadzorczej uczestniczę 
w działaniach spółki Park Wodny w Sanoku, jest to przedsięwzięcie bardzo ambitne, i bardzo 

absorbujące czas nie tylko zarządu, ale również i nas. Działania jak przedstawili moi 

przedmówcy są głównie realizowane przez tzw. osoby, które działają społecznie, i te prace 

nie wymagają dodatkowych kosztów, nakładów finansowych. Spółka jest zasilona kapitałem, 

który w głównej mierze składa się z majątku spółki. Natomiast środki finansowe jakie zostały 

zgromadzone są przeznaczane na podstawowe wydatki które zarząd będzie czynił w okresie 

działalności spółki. Problem finansowania, który był wcześniej omawiany przez 

poprzedników jest problemem bardzo złożonym, i dokumentacja związana z przygotowaniem 

prawidłowym finansowania spółki jest procesem bardzo żmudnym, bo musi być bardzo 

precyzyjnie przygotowana w taki sposób aby nie uchybić żadnym przepisom prawnym. 

Problem, który w tej chwili napotykamy to problem, że spółka nie generuje żadnych 

przychodów. W związku z powyższym będziemy w najbliższym czasie musieli ten problem 

rozwiązać i wspólnie z zarządem zastanowić się w jaki sposób spółka powinna pozyskiwać 
środki chociażby  na podstawową swoją działalność. Spółka musi wydatkować środki na 

różnego rodzaju ekspertyzy oczywiście muszą to być koszty w zakresie bardzo 

ograniczonym, nie mogą być tutaj podjęte działania na szerszą skale. Nie stać w tej chwili 

spółki na to aby można było prowadzić w pełnym zakresie działalność i rozszerzać ją gdyż 
nie pozwalają na to finanse spółki więc dyscyplina jaka tutaj została założona na zarząd jest 

naszym zdaniem w sposób dobry realizowana. Mamy nadzieję, że program który jest w tej 

chwili przygotowywany do pozyskania partnera prywatnego tak jak mówi o tym ustawa 

doprowadzi do sytuacji kiedy rzeczywiście spółka nabierze rozpędu i zacznie rozwijać się 
w sposób szybszy niż byśmy sobie tego życzyli. Chciałem uświadomić jedną rzecz cały 

kapitał ludzki jaki jest w tej spółce to są dwie osoby, więc nie możemy liczyć na to, że będzie 

pracował sztab ludzi nad przygotowaniem wszystkich dokumentów projektów, niestety nie 

stać nas na to. W innych projektach, które były realizowane w innych miastach jeżeli były na 

to środki można było sobie pozwolić powoływać zespoły, które pracowały i tempo prac było 

szybsze. Tutaj to tempo i tak jest dość dobre, aczkolwiek nie mnie jest to oceniać. Jako Rada 

Nadzorcza staramy się wspierać Zarząd w jego działaniach i nadzorować prawidłowość 
funkcjonowania tej spółki tak jak to jest zapisane w umowie, i kodeksie spółek handlowych.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tej sprawie. 

 

Radny Pan Piotr Lewandowski dodał iż Rada Nadzorcza i Zarząd bezfinansowo bardzo dużo 

osiągnęła, natomiast chcę dodać że jak dojdzie doszukania inwestorów, współ inwestorów 

żeby ewentualnego zarządcę hotelu łączyć bezwzględnie z całym aqua parkiem. Jest to 

spostrzeżenie z pobytu w Stralsund w Niemczech, hotel tam jest rdzeniem całego 
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przedsięwzięcia. Potencjalny inwestor hotelowy powinien wejść do całego przedsięwzięcia bo 

sam hotel na MOSiRZ-e nie miałby sensu bez aqua parku.  

 

Radny Pan Andrzej Chrobak cieszę się, że są ludzie którzy potrafią społecznie pracować. 
Chciałem zapytać czy państwo się orientowali jeśli chodzi o wody geotermalne jeśli chodzi 

o najbliższe sąsiedztwo Sanoka? Spółka wodna Sanok jest w trudniejszej pozycji niż 
okoliczne tego typu obiekty np. te które rozwinęły się na Słowacji, na Węgrzech gdzie dzięki 

tym wodom geotermalnym utrzymanie obiektu jest o wiele tańsze. Czy w okolicach Sanoka 

nie ma takich miejsc gdzie takie wody mogą występować?  

 

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk podstawową intencją było to żeby rozpoznać czy 

pomysł Rzeszowa który zafunkcjonował jeszcze w 2004 r. aby przeanalizować powtórnie 

mapę przebiegu wód geotermalnych w Polsce czy czasem one nie mają odnóg, one idą takim 

pasmem od województwa zachodnio – pomorskiego poprzez centralną Polskę i na roztoczu, 

nad Rzeszowem się to urywa. Była jedna z takich koncepcji, która pokazywała, że mogą być 
odnogi wód geotermalnych wiedząc o tym, że Sanok nie ma wód geotermalnych typowych 

albo że są one bardzo głęboko zleciliśmy opracowanie dokumentów specjalistycznych 

ekspertyz w Państwowym Instytucie Geologicznym i innych pokrewnych instytucjach, 

w promieniu najbliższej okolicy a w moim rozumieniu jest to ok. 50km nie ma takich. Ten 

dokument, który jest do wglądu można przeanalizować. Można zastanowić się do w projekcie 

technicznym przedsięwzięcia można będzie wprowadzić żeby ograniczyć koszty 

funkcjonowania obiektu. Projektanci będą myśleli o pompach cieplnych, o solarach czyli 

o tych elementach, które mogą zmniejszyć zużycie standardowej energii i dać ją w energię 
odnawialną.  
 

po Prezes Spółki Pan Damian Delekta  wyjaśnił iż owszem tych wód geotermalnych nie ma 

na co są ekspertyzy, odwierty geologiczne były robione nie tylko na działce, która jest 

przeznaczona pod zabudowę ale również w całym powiecie sanockim. Rada Nadzorcza 

podjęła decyzję aby zastanawiać się nad wodami mineralnymi, z punktu widzenia samego 

punktu użytkowego już, może się to przyczynić zdecydowanie do większej atrakcyjności lub 

też kontraktowanie z NFZ na banologie i kąpanie się w wodach mineralnych.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie.  

 

Ad 8 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla 
„in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 
długoterminowy na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu miasta, 
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

 
Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot przedstawił projekty uchwały dot. zaciągnięcia kredytu 

na sfinansowanie deficytu. Deficyt budżetowy został przyjęty na sesji budżetowej. 

W pierwszym rozstrzygnięciu wynosi on 2.800.000 zł w drugiej zmianie budżetu kiedy 

ustaliliśmy wkłady własne do projektów unijnych deficyt został zwiększony o kwotę 
2.051.558 zł w sumie na dzień dzisiejszy nasz budżet jest deficytowy i ten deficyt wynosi 

4.851,558 zł. Zgodnie z zasadami finansowania i kredytowania potrzeb kredytowych budżetu,  

jest potrzeba przyjęcia uchwał wykonawczych, które mówią o tym w jakim trybie będzie 

bank kredytujący, w jakich latach będzie następować spłata kredytu a także w jaki sposób 

będą zabezpieczone spłaty rat kredytowych. Zabezpieczeniem tym jest jak zawsze weksle in 

blanco, kredyty będą spłacane w okresie 6 lat do 2017 roku. Z chwilą podjęcia tej uchwały 

zostanie wszczęta procedura przetargowa. Potrzeby nasze finansowe utrzymania płynności 

finansowej wymagają aby na przełomie II i III kwartału sięgnąć po kredyty natomiast 
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przepisy o zamówieniach publicznych i przebieg procedury wyłaniania banku są takie, że ten 

okres wynosi ok. 50 dni.  

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. Prowadzący posiedzenie Tomasz Dańczyszyn 

zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do 

wystawienia weksla „in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 

długoterminowy na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu miasta 

 

Do odczytanej uchwały Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot wniósł autopoprawkę dot. 

podstawy prawnej. 

Jest: ....ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 249 poz. 2104 z 

późn. zm.)... 

 

Winno być; ...ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157 poz. 

1240 z późn. zm.).... 

 

Za przyjęciem uchwały Nr LX/443/10 głosowało 12 Radnych, 6 Radnych było przeciw, 

1 Radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Uchwała została podjęta.            

            

Ad. 9.  
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla 
„in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 
długoterminowy z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 
z tytułu kredytów i pożyczek, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 

Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot przedstawił projekt uchwały w/s zaciągnięcia kredytu na 

spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Wyjaśnił pytania radnych padające na 

komisjach czy sytuacja finansowa jest taka zła, że na spłatę kredytów zaciągamy kolejne 

kredyty. Żeby spłacać kredyt trzeba mieć środki więc jeżeli się nie bierze się kredytów spłaca 

się kredyt z dochodów, to wówczas musielibyśmy w danym roku założyć nadwyżkę 
dochodów nad wydatkami i tą nadwyżkę przeznaczyć na spłatę kredytów, oczywiście jest to 

niemożliwe i dlatego korzystamy z przepisów ustawy o finansach publicznych, która 

wskazując cele kredytowania gmin mówi, że są to dwa cele deficyt i spłata kredytów.   

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Prowadzący posiedzenie Tomasz  Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Radna Pani Janina Sadowska zapytała czy zawsze będzie tak, że na spłatę wcześniej 

zaciągnięte kredyty będziemy zaciągać kolejne? Nigdy nie będzie tak że zaczniemy spłacać 
kredyt tylko zawsze będziemy powiększać długi spłacając kredyt kolejnym kredytem? 

W końcu doprowadzi to do bankructwa.  

 

Skarbnik Pan Kazimierz Kot odpowiedział iż obawy te są bezpodstawne, gdybyśmy od dzisiaj 

brali kredyty tylko na spłatę kredytów to wówczas co roku następowałoby zmniejszenie 

kredytów, jest problem tym, że oprócz tego kredytu na spłatę bierzemy kredyty na inne cele, 
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i w naszej sytuacji tej o której mówiłem że w tym wolnym limicie kredytowym jest bardzo 

ważne aby kolejne kredyty były zaciągane celowo, przede wszystkim albo wyłącznie na 

inwestycje o charakterze rozwojowym, infrastrukturalnym. Fizycznie jest niemożliwe aby 

w naszym budżecie na dzisiaj czy w kolejnych latach założyć nadwyżkę rzędu 5.000.000 zł 

i przeznaczyć na spłatę, to byłoby automatycznie ze szkodą dla realizacji zadań miasta. Nie 

grozi nam to że będziemy brać kredyty na spłatę to byśmy ok. rok 2016 zeszli do zera, tylko 

chodzi o to, że kolejne kredyty są problemem i cel tych kolejnych kredytów.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie 

Tomasz Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu 

uchwały w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego i upoważnienia 

Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla „in blanco” jako zabezpieczenia 

prawidłowej realizacji umowy na kredyt długoterminowy z przeznaczeniem na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/444/10 głosowało 12 Radnych, 6 Radnych było 

przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta. 

   
Ad. 10. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 
przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka położonej 
przy ul. Jana Stapińskiego oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 118 
o pow. 967m2 , z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 

Naczelnik Wydziału Pani Marta Kopacz przedstawiła projekt uchwały dot. sprzedaży 

w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Jana Stapińskiego działka nr 118 o pow. 

967m
2
. Teren tej działki w MPZP pod nazwą „Bramka Krakowska” przeznaczony jest pod 

zespół usług związanych z obsługą ruchu samochodowego, turystycznego, turystycznego oraz 

pod obiekty handlu gastronomii i obsługi turystyki.   

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Budownictwa Komunalnego i Infrastruktury Miejskiej przedstawiony projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie.   

 

Prowadzący posiedzenie Tomasz  Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Tomasz 

Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały 

w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta 

Sanoka położonej przy ul. Jana Stapińskiego oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 

nr 118 o pow. 967m
2
 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.  
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/445/10 głosowało 16 Radnych, głosów 

przeciwnych nie było 1 Radny wstrzymał się od głosu  

 

Uchwała została podjęta.                         
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W tym miejscu Przewodniczący Rady Pan Jan Pawlik ogłosił 15 minut przerwy od godz.  

10
30 

do godz. 10
50

. 

 

Po przerwie prowadzenie obrad przejął  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan Antoni 

Wojewoda  

 

Ad. 11. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego terenu położonego w dzielnicy  Posada 
m. Sanoka o nazwie „LIPIŃSKIEGO – III”, z ewentualnym podjęciem uchwały 
w tej sprawie. 
 

Naczelnik Wydziału Pani Marta Kopacz przedstawiła projekt uchwały dot. uchwalenia MPZP 

tereniu położonego w dzielnicy Posada o nazwie „LIPIŃSKIEGO – III”. Opracowanie tego 

planu jest niezbędne dla prowadzenia polityki przestrzennej miasta dostosowanej do 

zmieniających się uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego, a także uwzględniające 

istniejące i postulowane zagospodarowanie terenu. Plan wprowadza częściową zmianę 
w stosunku do dotychczasowego zagospodarowania tereniu związaną przede wszystkim 

z umożliwieniem lokalizacji obiektów handlowych o pow. sprzedaży powyżej 2.000m
2
 

w granicach terenu oznaczonego symbolem  U1 UC. Obszar lokalizacji obiektu handlowego 

o powierzchni sprzedaży pow. 2.000 m
2
 został wyznaczony w planie zgodnie z ustaleniami 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Sanoka 

uchwalonym Uchwałą Rady Miasta w 1999 r. i zmienionym Uchwałą Rady Miasta   18 lutego 

2010r. W ustaleniach planu zakłada się, kontynuację planowanej tendencji zagospodarowania 

obszarów miasta. Utrzymuje się koncentrację zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, 

z usługami wzdłuż istniejących głównych ciągów komunikacyjnych. Przyjęte w planie zasady 

kształtowania charakteru parametrów i wskaźników nowej zabudowy są dostosowane do cech 

istniejącej zabudowy. Prace nad projektem planu podjęto w związku z uchwałą Rady Miasta 

Sanoka z dnia 22 grudnia 2008r. w/s przystąpienia do sporządzenia MPZP. Plan obejmuje 

obszar ok. 2 ha 59 ara położone w dzielnicy Posada pomiędzy ulicami Lipińskiego, 

ul. Beksińskiego torami kolejowymi i tzw. zielonym rynkiem. Takie granice zostały określone 

do załącznika do Uchwały która mówiła o przystąpieniu do sporządzenia tego planu. Przed 

podjęciem uchwały o sporządzeniu planu zostało wykonane opracowanie ekofizjograficzne 

dla tego terenu. Po podjęciu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu stosownie 

ogłoszenie zostało umieszczone w prasie, także obwieszczenie na tablicy ogłoszeń i na stronie 

internetowej. Tymi ogłoszeniami poinformowano instytucje i organy właściwe do 

uzgadniania i opiniowania projektu planu o tym że można składać wnioski do sporządzenia 

tego planu do 3 sierpnia 2009r. Po upływie wyznaczonego terminu Burmistrz Miasta 

rozpatrzył wnioski które wpłynęły i przystąpił do opracowywania planu. Do tego planu 

została także opracowana prognoza oddziaływania na środowisko, oraz prognoza skutków 

finansowych. Po uzyskaniu wymaganych uzgodnień i opinii projekt planu był wyłożony do 

publicznego wglądu od 26 lutego 2010 do 26 marca 2010r. ogłoszona była także dyskusja 

publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu 22 marca 2010 po tej dyskusji 

i w czasie tego wyłożenia można było składać uwagi do tego planu i do tego projektu planu 

nie wniesiono żadnych uwag ani zastrzeżeń. W związku z tym, uchwalenie planu 

zagospodarowania uważa się za zasadne. 

 

Komisja Budownictwa Komunalnego  i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie.   

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały. 
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Prowadzący posiedzenie Antoni Wojewoda  otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Antoni 

Wojewoda  zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego terenu 

położonego w dzielnicy  Posada m. Sanoka o nazwie „LIPIŃSKIEGO – III”. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/446/10 głosowało 16 Radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Uchwała została podjęta. 

 
Ad. 12. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Miejskiego Zespołu Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej w Sanoku za rok 2009, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 
Dyrektor SPMZPOZ Pan Aleksander Korobczenko przedstawił sprawozdanie SPMZPOZ za 

rok 2009. Głównym źródłem finansowania dla SPMZPOZ są umowy zawarte z Narodowym 

Funduszem Zdrowia w Rzeszowie. W roku 2009 zakład dokonał zakupu środków trwałych na 

kwotę 28.134,00 zł czyli zestaw komputerowy, agregat chłodniczy, oprogramowanie CD 

Optima, antywirusowe,  a także na podstawie umowy 425/2009 Miejski ZOZ otrzymał 

z Gminy Miasta Sanoka dotację celową w wysokości 100.000 zł otrzymane środki w całości 

przeznaczono na remont i modernizację Przychodni Zdrowia Nr 1 na ul. Błonie w Sanoku. 

Był to remont rejestracji, korytarza, toalet, wymiana okien, tynków instalacji elektrycznej, 

glazury, armatury sanitarnej a także pomieszczeń laboratorium.  

Zatrudnienie na dzień 31.12.2009r. wygląda następująco łączna liczba zatrudnionych tj. 66 

osób, które stanowią 62,71 etatu. Lekarzy zatrudnionych na umowę o pracę 6 osób – 3,21 

etatu, pielęgniarki środowiskowe 14 osób – 14 etatów, higienistka 2 osoby – 2 etaty, 

pielęgniarka zabiegowa 25 osób – 25 etatów, położna środowiskowa 3 osoby – 3 etaty, 

rejestratorki – 3 osoby 2,5 etatu, personel administracyjno – biurowy 5 osób - 5 etatów, 

laboratorium 6 osób – 6 etatów, personel gospodarczy 2 osoby – 2 etaty. Wynagrodzenie 

w roku 2009 wyniosło 2.169.638 zł, ubezpieczenia społeczne 364.962 zł i zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych 60.000 zł. Rok 2009 zakończył się stratą w wysokości 75.790,10 zł 

strata ta była spowodowana tym, że kilkakrotnie były w miejskim ZOZ-ie stosowane 

podwyżki. Otóż od 1 stycznia 2009 pracownicy dostali 150 zł do zasadniczej czyli ze 

wszystkimi dodatkami, od 1 lutego 2009r. zostało wyrównane wynagrodzenie w grupach 

zawodowych ponieważ odziedziczyliśmy dość niekorzystną sytuację dla pracowników do 

tego czasu lutego 2009 kiedy pielęgniarki, które wykonywały ten sam zakres czynności miały 

różne wynagrodzenia, chodzi o wynagrodzenia zasadnicze. Wynagrodzenie to zostało 

wyrównane w górę czyli do maxymalnego czyli pielęgniarka zabiegowa otrzymała 

wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 1.941 zł środowiskowa 2.026 zł położna 

środowiskowa 1.921  zł  rejestratorka 1.676 zł i higienistka 1.902 zł. Od 8 sierpnia 2009r. 

dodatkowo pracownicy miejskiego ZOZ- utrzymali jeszcze 200 zł do zasadniczej, czyli 

roczny koszt wzrostu wynagrodzeń wyniósł 299.759,56 zł głównie to spowodowało, że ten 

rok zamknął się stratą w wysokości 75.000 zł co na radach Społecznych było wielokrotnie 

dyskutowane. 

Rachunek zysków i strat ZOZ-u przedstawia się następująco; przychody netto ze sprzedaży tj. 

6.059.000 zł, koszty działalności operacyjnej wyniosły 6.236.000 zł. Usługi amortyzacja 

133.00 zł, zużycie materiałów i energii 450.00 zł, usługi obce 2.866.000 zł tj. wszystko co 
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zlecamy na zewnątrz czyli dyżury, większość lekarzy pracuje na kontraktach w sensie 

prawnym nie są pracownikami ZOZ-u tylko współpracują z ZOZ-em, wynagrodzenia 

2.169.000 zł ubezpieczenia społeczne i inne świadczenia 448.000 zł  pozostałe koszty 

rodzajowe 9.000 zł i inne 2.300 zł to są drobne zakupy takie jak np. zakupy papieru do 

drukarki. Rada społeczna ZOZu zatwierdziła to sprawozdanie pozytywnie.  

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza omawiany projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Prowadzący posiedzenie Antoni Wojewoda otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Radny Pan Adam Ryniak zapytał iż w przychodni przy ul. Jana Pawła wynajmowane są 
lokale do prowadzenia usług jest tam szewc, fryzjer jakie są z tego tytułu dochody? 

 

Radna Pani Janina Sadowska  -w punkcie gdzie są wynagrodzenia jest podane iż pielęgniarka 

zabiegowa wynagrodzenie zasadnicze wynosi 1.941 zł czy tj. wynagrodzenie brutto przez to 

rozumiem tylko z podatkiem czy jest to wynagrodzenie z wszystkimi innymi pochodnymi 

odprowadzanymi do ZUS, Czy jest to wynagrodzenie netto czy brutto przez co rozumiem 

z podatkiem czy wynagrodzenie z podatkiem plus z tą częścią odprowadzaną do ZUS? 

 

Radny Pan Piotr Lewandowski dodał iż jest on członkiem Rady Społecznej ZOZ-u i w jej 

imieniu chciał zarekomendować przyjęcie tego sprawozdania. W sprawozdaniu całe 100.000 

zł dotacji poszło na inwestycje na przychodni przy ul. Błonie, jak również zostały 

zrealizowane zamierzenia Radnych i Pana Burmistrza odnośnie regulacji płac w tej grupie. 

 

Radny Pan Andrzej Chrobak zapytał iż skoro ZOZ wykazuje stratę na koniec 2009 w jaki 

sposób  była lub będzie sfinansowana ta strata ? 

 

Dyrektor Pan Aleksander Korobczenko odpowiedział iż najem i dzierżawa lokali w 

przychodni przy ul. Jana Pawła II daje miesięcznie 10.972,85 zł są to środki, które idą do 

przychodu ZOZ- u czyli na działalność.  
Podane wynagrodzenie  było to wynagrodzenie zasadnicze pielęgniarek w poszczególnych 

grupach więc wynagrodzenie brutto czyli z wszystkimi dodatkami stażowymi wynosi 2.569 zł  

i netto na rękę 1.860 zł. 

Strata powinna być pokryta z przychodu w roku 2010.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Antoni Wojewoda  zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu 

uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Miejskiego Zespołu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Sanoku za rok 2009. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/447/10 głosowało 18 Radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Uchwała została podjęta. 

 
Ad. 13. 
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Rozpatrzenie wniosku Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Turystyki w sprawie 
przyznania Nagrody Miasta Sanoka za rok 2009 za szczególne osiągnięcia sportowe, 
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Pan Maciej Bluj poinformował 

iż Klub Łyżwiarski „Górnik” złożył wniosek o przyznanie Nagrody Miasta Sanoka  dla Pana 

Macieja Biegi za szczególne osiągnięcia sportowe w 2009r. Pan Maciej Biega urodził się 
1985 r. w Sanoku jest studentem pierwszego roku Akademii Wychowania Fizycznego w 

Krakowie, od wielu lat uprawia łyżwiarstwo szybkie. Był zawodnikiem Towarzystwa 

Sportowego Zryw w Sanoku a od 2005 r. jest zawodnikiem Sanockiego Klubu Łyżwiarskiego 

Górnik. Jest członkiem kadry narodowej. W roku 2009 w startując w biegach Mistrzostwa 

Polski Seniorów zdobył srebrny medal w biegach drużynowych oraz wicemistrzostwo Polski 

w wieloboju sprinterskim. Reprezentował Polskę na zawodach pucharu świata w Berlinie. Pan 

Maciej Biega reprezentował Polskę na olimpiadzie zimowej.  

Wniosek spełniał wszystkie wymogi formalne.  

 
Prowadzący posiedzenie Antoni Wojewoda otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Antoni 

Wojewoda zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w 

sprawie przyznania Nagrody Miasta Sanoka za rok 2009 za szczególne osiągnięcia sportowe 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/448/10 głosowało 18 Radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Uchwała została podjęta. 

 
Ad. 14.  
Rozpatrzenie wniosku Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Turystyki w sprawie 
przyznania Nagrody Miasta Sanoka za rok 2009 za szczególne osiągnięcia w dziedzinie 
twórczości artystycznej i upowszechniania kultury, z ewentualnym podjęciem uchwały 
w tej sprawie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Sportu i Turystyki Pan Maciej Bluj przedstawił 

projekt uchwały w sprawie przyznania Nagrody Miasta Sanoka za szczególne osiągnięcia w 

dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury, pierwszy wniosek złożył 

Tygodnik Sanocki dla Pana Janusza Ostrowskiego, Pan Janusz jest pracownikiem Państwowej 

Szkoły Muzycznej w Sanoku a także organistą w Parafii Przemienienia Pańskiego, jest z 

wykształcenia muzykiem. Obecnie jest on założycielem jak i dyrygentem chóru Adoramus 

działającego przy Parafii Przemienienia Pańskiego a obecnie przy SDK, współorganizator 

i inicjator festiwalu piosenki religijnej pn. „Kto śpiewa dwa razy się modli”,  autor 

programów edukacyjno-wychowawczych dla uczniów szkoły muzycznej, pomysłodawca 

i współorganizator i dyrektor Międzynarodowego Forum Pianistycznego Bieszczady Bez 

Granic.  

Drugi wniosek został złożony przez Panią Beatę Wróbel i Panią Marię Oberc dot. osoby Pani 

Jolanty Jastrzębskiej – Jakiel w 1983 r. ukończyła Instytut Wychowania Artystycznego na 

Uniwersytecie Marii Curie – Skłodowskiej w Lublinie, dyplom z malarstwa uzyskała 1985 r. 

w pracowni prof. Mieczysława Hermana, urodziła się i mieszkała w Radomiu od 15 lat 

mieszka i tworzy w Sanoku, zrealizowała 27 wystaw indywidualnych, brała udział w ponad 

50 wystawach zbiorowych. Na wiosnę  2009 r. odbyła się aukcja  obrazów przekazanych 

przez Panią Jolantę z której dochód przeznaczono na rzecz pomocy Towarzystwa Pomocy im. 

Św. Brata Alberta. W 2009 r. Pani Jastrzębska – Jakiel przekazała kolejny obraz na wystawę 
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Bliźniemu swemu obraz ten licytowany będzie w 2010r. W roku 2009 zdobyła wyróżnienie 

na X przeglądzie plastyki krośnieńskiej gdzie reprezentowała miasto Sanok.  

 

Prowadzący posiedzenie Antoni Wojewoda otworzył dyskusję w tym punkcie.  

 

Radna Pani Janina Sadowska uważa iż Pani Jolanta Jastrzębska – Jakiel  nie ma osiągnięć 
w 2009 r., dyskusja na ten temat odbyła się już na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki wyraźnie uchwała nasza mówi iż przyznajemy nagrodę za dany rok. A to 

uzasadnienie, które przedstawił Pan Przewodniczący Komisji tj. żadne osiągnięcie w 2009r. 

bo jeżeli mamy przyznawać nagrodę za przekazanie obrazu na rzecz Towarzystwa Przyjaciół 

Brata Alberta to powinna to być nagroda w działalności społecznej, bo tak to należy odebrać. 
Niestety takiej dziedziny nie mamy ponieważ Wojewoda uchylił Uchwałę w której była 

zawarta działalność społeczna. Jest to wyraźnie twórczość artystyczna w zakresie sztuki 

wizualne i moim zdaniem za 2009 r. nie możemy przyznać za całokształt bo również tego w 

uchwale nie ma a za 2009 jest to po prostu niezgodne z prawem bo osiągnięć w 2009 r. Pani 

Jastrzębska – Jakiel nie ma. Na podstawie przedstawionych dokumentów uważam, że w ogóle 

nie powinny być te dwie osoby wpisane razem w jedną uchwałę. Popieram osobę Pana Janusz 

Ostrowskiego, jego osiągnięcia w 2009r. są wielkie nie współmierne z Panią Jastrzębką – 

Jakiel bo tam nie ma żadnych osiągnięć. 
 

Radna Pani Maria Oberc poinformowała iż Pani Jastrzębska – Jakiel ma bardzo duże 

osiągnięcia, dodam iż jest źle skonstruowany cały regulamin przyznawania nagród. Brakuje 

tam jednego zdania „za całokształt”. Śmieszną sprawą jest by były tylko trzy Nagrody Miasta 

Sanoka. Ludzie mają całe życie osiągnięcia a przyznajemy mu tylko za jeden rok. Konieczną 
sprawą jest by ten regulamin przyznawania nagród zmienić. Nagroda ta nie jest finansowa 

tylko jest to symboliczna statuetka.  

 

Radna Pani Jania Sadowska zgodziła się iż powinien być zapis dot. przyznawania nagrody za 

całokształt, ale prawo na dzień dzisiejszy jest takie, że przyznajemy nagrodę za dany rok. Nic 

nie stoi na przeszkodzie aby Pani Maria Oberc złożyła taki wniosek i byśmy ta uchwałę o taki 

zapis poszerzyli, ale w tym wypadku jest to niezgodne z prawem jakie obowiązuje.  

 

Radny Pan Ryszard Karaczkowski – problem ten poruszałem w poprzednim roku i chcę do 

niego znów wrócić, chodzi o tym iż na jednej uchwale są dwa nazwiska. Jest to niezręczna 

sytuacja gdyż część z nas jest do jednej osoby przekonana a do drugiej nie, w związku z tym 

jesteśmy w sytuacji bez wyjścia.  

 

Radny Pan Tomasz Chomiszczak dodał iż na Komisji głosujemy każdą kandydaturę osobno, 

myślę, że to nic nie przeszkadza by tak samo postąpić na sesji. To się chyba nie kłóci z 

regulaminem Rady Miasta, można zgłosić formalny wniosek i osobno głosować. Natomiast 

jeśli chodzi o regulamin dziwię się, ponieważ jest to nasza uchwała, którą przyjęliśmy dwa i 

pół roku temu, nikt wówczas nie miał uwag. I nagle dzisiaj niektórzy odkrywają ze nie ma za 

całokształt to my sami zgotowaliśmy sobie taki los. Pamiętam z jakiego powodu były te 

wykreślenia dot. całokształtu dlatego ze jest to owszem bardzo wygodna pojemna formułka. 

Chodziło nam by pokazać że ktoś w konkretnym roku zrobił dla  Miasta. Tzw. całokształt jest 

często pojęciem bardzo wygodnym, ale tez nieprawdziwym bo jeśli nagradzamy kogoś za to 

co zrobił 25 lat temu to jest nieporozumienie. Oczywiście zmienić można i można to zmienić 
na każdej Komisji  

 

Radny Pan Maciej Bluj odnosząc się do tego regulaminu dodał iż nikt wcześniej nie 

oponował, ponieważ nie było takiej kandydatury, która zasługiwałby za całokształt. Uważam, 

że jest to chybione pojęcie, że nie można przyznać nagrody za całokształt. 
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Prowadzący posiedzenie Pan Antoni Wojewoda odczytał wniosek Pani Janiny Sadowskiej o 

treści;  

„Głosować każdą osobę zapisaną w projekcie uchwały osobno” 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 6 Radnych, 8 Radnych było przeciw, 1 Radny wstrzymał 

się od głosu. 

 

Wniosek nie został przyjęty.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Antoni Wojewoda zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu 

uchwały w sprawie przyznania Nagrody Miasta Sanoka za rok 2009 za szczególne osiągnięcia 

w dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/449/10 głosowało 17 Radnych, głosów 

przeciwnych nie było, 1 Radny wstrzymał się od głosu.  

 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 15. 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 
Samorządowego Żłobka Nr 2 w Sanoku. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Wojciech Pruchnicki przedstawił skargę na 

Kierownika Samorządowego Żłobka Nr 2 w Sanoku złożoną przez Pana Bartłomieja Rogula. 

Skarga dot. zdarzenia, które miało miejsce w dniu 4.02.2010 r. i 3.03.2010r. pomiędzy nim a 

kierowniczką żłobka.  Po zapoznaniu się ze skargą i wyjaśnieniem jakie złożyła kierowniczką 
żłobka Komisja nie dopatrzyła się przekroczenia praw przez kierowniczkę i wnioskuje aby 

uznać skargę za bezzasadną.  
 

Prowadzący posiedzenie Pan Antoni Wojewoda otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Radna Pani Janina Sadowska zapytała czego dotyczyła ta skarga, proszę o wyjaśnienie? 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Wojciech Pruchnicki dodał iż skarga dot. tego iż 
ojciec przyszedł po córkę do przedszkola. Córka z opisu rodzica chciała do ubikacji chciała 

zrobić to w domu natomiast kierowniczka poprosiła aby ojciec dziecka poszedł z córka do 

ubikacji natomiast rodzic nie chciał tego zrobić i wywiązała się słowna kłótnia.  

 

Radny Pan Maciej Buj zapytał iż to dot. pierwszego zdarzenia a czego dot. drugie zdarzenie? 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Wojciech Pruchnicki odpowiedział iż drugie 

zdarzenie dot. ankiety, którą wypełniali rodzice, a kierowniczka przyjmowała te ankiety i 

przekazywała do przedszkola. Była tylko pośrednikiem a ten sam rodzic miał pretensje, że w 

ankiecie, którą wypełniali rodzice są jakieś dane nieprawdziwe. Do kompetencji 

Kierowniczki nie należało aby te dane sprawdzać, bo to była ankieta z przedszkola a nie ze 

żłobka. Padały nieprzyjemne słowa do których się Pan Rogula sam przyznał.  

 

Pan Bartłomiej Rogula – przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie dot. skargi na 

działalność Pani Kierownik ze Żłobka Nr 2 w Sanoku. W odpowiedzi na pismo skarżonej 

podtrzymuję swe stanowisko przekazując do informacji, że podejmę wszelkie starania nawet 
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z wytoczeniem procesu sądowego w tej sprawie z podaniem świadków zdarzenia, będą to 

m.in. dodatkowi rodzice uczestniczący w tym zdarzeniu oraz jedna pracownica tejże 

placówki. Jest to opiekunka mojej córki. Nadmienił że pismo skierowane do Rady od Pani 

Kierownik zostało sformułowane w sposób nagminny zacierając swe negatywne 

postępowanie. W imieniu swoim jako ojciec dziecka uczęszczającego do tej placówki nie 

pozwolę na takie traktowanie mojego dziecka, proszę o wyciągnięcie konsekwencji wobec 

powyższej sprawy. Nadmienię również że nie zostało to w poprzedniej rozmowie Panów 

Radnych nazwane „gmatwactwo” tak to można nazwać jeśli mogę prosić o podanie tej mojej 

skargi do rąk każdego z Państwa i wyciągnięcie jakichkolwiek konsekwencji z tego.   
 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie 

Antoni Wojewoda zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do  odczytania projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Samorządowego Żłobka 

Nr 2 w Sanoku. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem powyższej uchwały Nr LX/450/10 głosowało 14 Radnych, głosów 

przeciwnych nie było, 4 Radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 16. 
Interpelacje. 

 
Prowadzący posiedzenie Antoni Wojewoda poinformował iż punkt ten jest punktem pustym. 

 
Ad. 17. 
Wolne wnioski i zapytania 
 

Prowadzący posiedzenie Antoni Wojewoda poinformował, iż wpłynęło zaproszenie 

z Podkarpackiego Stowarzyszenia Samorządów Terytorialnych na uroczystości Dnia 

Samorządu Terytorialnego Rzeszów 2010 na 22 maja 2010r.  

Do dnia 12 maja br.  proszę zgłosić swoje uczestnictwo w Biurze Rady Miasta jeśli ktoś 
chciałby wziąć udział w tych uroczystościach. 

 

Radny Pan Adam Ryniak  -  na ostatniej sesji przez Panią Radną Sadowską został zgłoszony 

wniosek abym przedstawił sprawozdanie ze zjazdu Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast 

Polskich, które odbyło się w ubiegłym roku. 

W dniu 19 i 20 marca 2009r. w Rudzie Śląskiej i Katowicach odbyło się XXX Zgromadzenie 

Ogólne Związku Miast Polskich, w którym jako delegat uczestniczyłem wraz z Burmistrzem 

Miasta. Informację na ten temat składał już Burmistrz Blecharczyk w miesiącu kwietniu 

ubiegłego roku. Mimo tego przedstawię informację w tej sprawie. Obrady były dwudniowe, 

otwarcia dokonał Prezes Związku Miast Polskich Pan Ryszard Grobelny – prezydent 

Poznania. Pierwszy dzień upłynął na powołaniu Komisji Mandatowej, Komisji Skrutacyjnej, 

Komisji Wniosków oraz przyjęcie porządku i regulaminu obrad. Podczas obrad plenarnych 

zostało przedstawione sprawozdanie Zarządu z działalności Związku w 2008 r., sprawozdanie 

Zarządu z wykonania budżetu Związku w 2008 r. Podjęto także uchwałę w/s budżetu na 

2009r. Ze sprawozdaniem tym można się zapoznać w Biurze Rady. 

Na dzień 31.12.2008r. Związek liczył 311 miast reprezentujących prawie 75% miejskiej 

ludności polskiej. W pierwszym dniu obrad przybył na obrady Wicepremier Pan Grzegorz 

Sechetyna i Wiceminister Finansów Pani Elżbieta Suchocka – Rogucka. W swym 

wystąpieniu Wicepremier Pan Schetyna poruszył kwestia dofinansowania inwestycji 
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drogowych, prac nad nowelizacją ustaw o samorządzie terytorialnym i finansowaniu 

publicznym. Natomiast Wiceminister Finansów przedstawiła stan finansów państwa, 

przedstawiła możliwości subwencjonowania z budżetu państwa poszczególnych  działów w 

tym oświaty, służby zdrowia. Zapoznała też z propozycją zmiany ustaw o finansach 

samorządów na najbliższe lata.  

Drugi dzień obrad miał miejsce w Katowicach w centrum konferencyjnym Banku Śląskiego 

była to trzecia konferencja miasta poświęcona głównie zarządzaniem miastem. Przedstawiono 

rewitalizację przykładowych miast; Katowice, Gliwice, Gdańsk.  

 

Radny Pan Roman Babiak zapytał jak obecnie wygląda stan techniczny latarni w parku 

sanockim ? Z informacji jakie posiadam stan ten odbiega od założeń dokumentacji 

technicznej. Jaka kwota została wyasygnowana na to zadanie ? Kto powinien ewentualnie 

usunąć powstałe usterki? 

 

Radny Pan Tomasz Dańczyszyn zwrócił się z prośbą o oczyszczenie drogi, która jest od 

Komendy Policji do Sosenek. Parę lat temu została ta droga oczyszczona, ale ponownie 

zarasta. Droga ta jest najbezpieczniejszą droga rowerową w Sanoku, korzysta z niej bardzo 

wiele osób, ponieważ można jechać od mostu olchowskiego aż do Międzybrodzia do 

cerkiewki. Trasą tą jeżdżą rodzice z dziećmi.  

Pozostaje jeszcze kwestia bramy w Sosenkach od strony Komendy Policji, zgodnie z umową 
z dzierżawcą brama ta miała być zawsze otwarta  niestety często jest zamknięta jest tylko 

wąska furtka, którą ciężko jest przejechać.  
 

Radna Pani Janina Sadowiska – zwróciła się z wnioskiem iż ulica piesza między żłobkiem a  

przedszkolem na Błoniach po opadach deszczu zmienia się w  kałużę, proszę o przebicie tam 

burzówki.  

 

Radny Pan Jan Oklejewicz  zwrócił się z zapytaniem, czy są w budżecie jeszcze jakieś środki 

na remonty ulic? Do tej pory wykonano bardzo niewiele remontów na ulicach. Są drogi leżące 

obok siebie jedne mają nawierzchnię poprawioną, inne wcale. Na osiedlu Wójtowstwo jest 

całe mnóstwo dróg miejskich, które wymagają natychmiastowej naprawy awaryjnej. 

Przyznaję, że na innych dzielnicach jest podobnie. Bardzo zły stan jest ul. I Armii WP gdzie 

przy samym moście są dziury głębokości 20-30 cm. Czy są szanse aby jakieś dodatkowe 

środki na remonty ulic przeznaczyć w tym roku? 

 

Radny Pan Maciej Bluj zwrócił się z zapytaniem z jakich otaczalni miasto czy inwestorzy 

którzy wykonują dla miasta remonty dróg korzystają, ponieważ zauważyłem w dzielnicy 

Wójtowstwo iż ten asfalt jest przywożony ciepły i wiadomo, że jak jest gorący można łatwo 

rozwałować czekały 2 ciężarówki i ta masa stygła a później w niektórych miejscach te 

kamyczki można powymiatać i wybrać dziurę.  
 

Radna Pani Henryka Tymoczko złożyła wniosek dot. naprawienia nawierzchni parkingu na 

ul. Lipińskiego przy Asie.  

 

Radny Pan Józef Krynicki zwrócił się za zapytaniem dot. ul. Piastowskiej, kiedy będzie 

przeprowadzony remont tej ulicy? 

Druga sprawa przed przejazdem na ul. Mokrej jest taka duża dziura, że jak ktoś wpadnie to 

nie wyjedzie. 

 

Radny Pan Andrzej Chrobak przedstawił prośbę, którą przedstawili mu mieszkańcy po 

uroczystościach 3 Maja, aby na przyszłość przed uformowaniem się pochodu przeszedł się 
ktoś ze służb miejskich  po ulicach i sprawdził jaki jest stan śmietników?  
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Druga sprawa dot. wykonania przejść dla pieszych na ul. Jana Pawła II. Jak idzie się ul. Jana 

Pawła są przejścia od dróg bocznych, i teraz w zasadzie ludzie jakoś muszą tą odległość 
pokonywać natomiast na drogach bocznych tych przejść w zasadzie nie ma.   

Chciałem zapytać o dwa wnioski, które były wcześniej przedstawione;  pierwszy dot. 

podjętego Oświadczenia i przystąpienia do inicjatywy „Pamiętajmy o Rotmistrzu”  chodziło 

mi o to aby cyklicznie co roku taką imprezę powołać do istnienia bieg imieniem Rotmistrza 

Pileckiego mógłby to być termin majowy.  

Kolejny wniosek dot. garaży przy ul. Jana Pawła II od strony ul. Jana Pawła garaże te 

wyglądają  bardzo nieestetycznie. Może w okresie Dni Sanoka można by tam siłami 

studentów PWSZ wykonać jakieś grafiti.  

 

Radny Pan Adam Ryniak – w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Jana Pawła II  53B 

chciałem zapytać czy w najbliższym okresie czasu będą podjęte działania co do wyciszenia 

tablic, wymiany obręczy na boisku do kosza na obiekcie Orlika Wójtowstwo.  

 

Radny Pan Tomasz Chomiszczak - w związku z tematem kultury wysłuchaliśmy w 

sprawozdaniu Pana Burmistrza informację o tym, że z dumą przyjął wszelkie pochwały pod 

adresem imprezy pn. Międzynarodowe Spotkania Akordeonowe rzeczywiście miło jest 

przyjąć dowody uznania, ale prawda jest inna ponieważ Panowie Burmistrzowie nie przyznali 

żadnych środków na tę imprezę. Przypomnę, że nie było takiej pozycji w tegorocznym 

budżecie w ogóle. Decyzją jednomyślną Komisji Finansowej, która w całości wniosek 

poparła zostało to wniesione jako pozycja i konkretną kwotę, przy czym ta kwota została i tak 

zmniejszona o połowę. Boli mnie to z powodu tego, że na sztandarze mamy Sanok miasto 

kultury naprawdę nie ma jednej strategicznej imprezy dużego formatu, którą miasto by 

prowadziło. Tracimy kolejne imprezy, w których miasto może wziąć w nich udział 

symbolicznie żeby zaistnieć. Jeszcze niedawno byłem zapewniany, że podtrzymamy Lato z 

Książką już się dowiaduję, że nie będzie udziału miasta. W ubiegłym roku mówiono, że 

wspólnie z Zagórzem połączymy siłę aby przywrócić tradycję Festiwalu Teatralnego. 

Przypomnę, że w latach 90 był to wielki festiwal także w Sanoku. Po prostu pomiędzy 

sloganem Sanok Miasto Kultury a tym co jest na co dzień jest wielka przepaść a to co się 
dzieje to dzieje się dzięki staraniom poszczególnych instytucji  z niewielkim udziałem miasta.  

 

Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Posada Pan Roman Bobala  poruszył sprawę dot. ul. 

Robotniczej, jest to droga powiatowa ale nie mniej jednak jest to droga publiczna. Jeżdżą tą 
drogą ludzie na działki, a jest tam 460 działek. Wraz z Panem Lewandowski byliśmy u Pana 

Starosty ale niestety nic się w tej sprawie nie dzieje. Najgorzej sprawa wygląda z mostkiem 

na potoku Dworzysko, który grozi zawaleniem. 

 

Druga sprawa dot. ul. Kołłątaja są tam ogromne dziury. Należałoby je połatać.  
 

Przy ul. Lipińskiego stoi dom po zmarłej Pani Świerzowicz, dom ten jest wolny, nikt się tym 

nie zajmuje, a są tam ogromne chaszcze. Ulicą Lipińskiego jeżdżą turyści w stronę Bieszczad 

a dom ten jest okropną wizytówką miasta.  

 

Z-ca Burmistrza Pan Marian Kurasz  - odpowiadając na głos Pana Chomiszczaka pozwolę nie 

zgodzić się z nim. Nie wiem jak Pan Tomek rozumie kulturę, czy kultura, która jest dla 

20.000 osób dla 10 czy 20 czasem. Po pierwsze miasto inwestuje w kulturę wspomnę o 

inwestycjach, które są już realizowane: BWA to miasto stworzyło, sala tańca to jest 

inwestycja miejska, która będzie służyć kulturze bo jest to inwestycja niezbędna. Również 
czytelnia w bibliotece jest to inwestycja kulturalna. Jeżeli chodzi o imprezy to i Biblioteka i 

BWA i SDK są powołane do tego aby organizował imprezy kulturalne i nie może być inaczej, 

ale dodatkowo miasto organizuje imprezy takie właśnie sztandarowe. Nie  można mówić, że 

takich nie ma Forum Pianistyczne to miasto zdobyło 50.000 EURO i co roku jest 
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organizowane z coraz to większym rozmachem. Przymierzamy się do napisania kolejnego 

projektu. Kolejnym takim hitem jest Festiwal Didura do którego miasto się przykłada a że 

realizuje to SDK bo po prostu do tego jest powołany. Kolejna wielka impreza tj. Jarmark Ikon 

też nie mała impreza o zasięgu co najmniej wojewódzkim, uczestniczą tłumy turystów, więc 

nie można mówić, że są to małe imprezy. Imprezy te wchodzą z roku na rok do kalendarza 

imprez. Dokładamy się do każdych festiwali jeśli chodzi o szkołę muzyczną, również 
dokładamy się do Jarmarków, które organizuje Sanocki Skansen. Międzyczasie są imprezy 

takie jak dni Sanoka to też jest uważam impreza kulturalna 3 dniowa i inne, których tu nie 

wymienię. Realizujemy tak tą kulturę jaki mamy budżet. A ponieważ Rada uchwaliła taki 

budżet więc realizujemy po prostu tak aby zmieścić się w tym budżecie. Dodam tylko, że są 
to pieniądze niewystarczające bo sam zwracam się do instytucji i pozyskuje dodatkowe 

pieniądze aby te imprezy kulturalne były na określonym poziomie. 

Jeśli chodzi o Zagórz to Ja zaproponowałem Panu Dyrektorowi Rudnickiemu żebyśmy 

napisali wspólny program. Spotkaliśmy się z Panem Woźnicki i z Panem Rudnickiem wyraził 

taką chęć  i niestety nie przystąpił do tego projektu. Muszę powiedzieć, że miasto może 

napisać tylko jeden projekt bo drugiego nie dostanie napisaliśmy na Forum Pianistyczne, 

Zagórz miał napisać na pozostałe imprezy i mieliśmy się tym podzielić. Pan Dyrektor 

Rudnicki nie uzyskał akceptacji swojej Rady,  i tylko dlatego nie ma tego festiwalu. 

Dodatkowo jesteśmy współorganizatorem i w całości finansujemy Festiwal Jazzowy który 

jest festiwalem cyklicznym.  

 

Odpowiadając Panu Chrobakowi jeśli chodzi o podjęte oświadczenie i poświecenie np. biegu 

Rotmistrzowi Pileckiemu. Pan zgłosił to w trakcie budżetu w budżecie takiej pozycji nie ma 

więc żeby ją dobrze zaplanować trzeba się przymierzyć na następnym rok i zaplanować aby 

to miało odpowiednia oprawę.  
 

Jeżeli chodzi o grafiti rozmawiałem ze studentami, prosiłem żeby przyszli i porozmawiali o 

tym bo trudno wyrazić zgodę na namalowanie czegoś o czym nie wiemy. To trzeba uzgodnić 
aby to miało sens.  

 

 Jeżeli chodzi o Orlik to zostały już poczynione kroki bo na boisko do koszykówki zostały 

zmniejszone godziny korzystania. Na razie nie słyszę głosów by coś złego tam się działo. 

Natomiast jeżeli te tablice będą zdawały na Orliku, który niedawno został oddany to na 

pewno te tablice wymienimy. 

 

Radny  Pan Roman Babiak dodał iż nie zgadza się z tą wypowiedzią, ponieważ konkursy 

akordeonowe są cykliczne, i tak jak to rozsławia Sanok to jest to niekwestionowane. Mówił o 

tym Burmistrz Blecharczyk. Uważam, że kwota 10.000 zł czy 20.000 zł  nie zrobiłaby dziury 

w budżecie i uważam, że jest to niedopatrzenie.  

 

Z-ca Burmistrza Pan Marian Kurasz odpowiedział że jeżeli Rada by taką kwotę by 

wydysponowała to byśmy po prostu ją przyjęli i realizowali. Ja realizuję ten budżet jaki mam.  

 

Z-ca Burmistrza Pan Stanisław Czernek odniósł się do wniosków drogowych, które dot. 

łatania dziur w drogach. O tym jaką mieliśmy zimę wszyscy wiedzą i że szkody na drogach są 
wyjątkowe w tym roku. Na remonty dróg mamy w tym budżecie jeszcze mniej środków niż w 

ubiegłym roku. Remonty na ulicach robimy sukcesywnie przechodząc z dzielnicy na 

dzielnicę. Najpierw  dokonano przeglądu wszystkich ulic zinwentaryzowano wszystkie te 

dziury a teraz wykonawca idzie z dzielnicy na dzielnicy i stara się je naprawiać. Naprawiamy 

tylko ulice miejskie nie wchodzimy na drogi powiatowe tutaj będziemy te uwagi dot. dróg 

powiatowych przekazywać do Starosty, który na pewno ma te same problemy co i my. Jest z 

tym duży problem. Dodam że na utrzymanie czystości jest jeszcze mniej środków w tym roku  

i na zieleni także będą z tym duże kłopoty. Sądzę, że gdzieś do czerwca potrwają remonty 
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dróg. Nie jesteśmy zadowoleni też od strony jakości asfaltu o tym była mowa, rzeczywiście 

zdarzyła się „wpadka „wykonawcom. Nie jest to tak że asfalt jest ledwo ciepły bo te 

rozścieracze podgrzewają asfalt rzeczywiście jest to kwestia mieszanki ilości masy asfaltowej 

do kruszywa i staranności wałowania. Jest to także nasz problem bo nie stać Nas na wyższej 

jakości asfalt bo za wszystko trzeba płacić, za warstwy ścieralne, które by uszczelniły drogę 
trzeba by dodatkowo zapłacić. Zwykła droga powinna mieć 3 warstwy asfaltu my najwyżej 

robimy dwie a czasami tylko jedna po to żeby jak największa ilość ulic tymi pieniędzmi 

załatwić. Nasze apele o to żeby się skoncentrować na jednej ulicy i zrobić ją raz a dobrze 

spełzają na niczym z powodu braku środków. Był problem z asfaltem na początku kwietnia 

kiedy nie została jeszcze uruchomiona  otaczarnia w Pobiednie skąd wykonawcy biorą masę 
asfaltową w tym czasie był brany asfalt ze Strzyżowa ale to akurat nie tamta masa ze 

Strzyżowa była gorsza ale ta z Pobiedna zdarzyła się gorsza masa. Inspektorzy nadzoru 

zostali wyczuleni na odbiór techniczny stwierdzą jakiekolwiek uchybienia będziemy zgłaszać 
wykonawcy usuwanie usterek już na ich koszt jako wadę wykonawczą. Łatamy dziurę na 

dziurze bo nie stać nas na nakładki i stąd jakość jest gorsza. Na obraz miasta nakładają się 
drogi powiatowe i krajowe które pod względem finansowym są potentatem ale żeby tam 

zrobić  remonty to mają swoje procedury i czasem minie pół roku zanim wyłonią wykonawcę.  
Mamy inwentaryzowane wszystkie te nasze dziury i zakresy robót bolączką jest to, że 

musimy wybierać z uwagi na brak środków.  

 

Pan Roman Babiak pytał o latarnię w parku rzeczywiście park jest bardzo zniszczony po 

zimie nie tylko latarnie kosze i ławki zostały zdewastowane dość mocno. Latarniom się 
przyjrzymy jeżeli będą to wady wykonawcy wówczas mamy 3 lata na zgłaszanie usterek 

wykonawcy do usunięcia tych usterek na jego koszt. Jeżeli to zrobili wandale to będziemy 

musieli wyasygnować z budżetu miasta środki na ich naprawę.  
 

Droga do policji wymaga remontu i kontynuowania, w planach była mowa o bulwarach 

łączących oba mosty po jednej i po drugiej stronie tak, żeby bezpiecznie można było jeździć 
rowerem niestety nie stać nas na razie na to stąd i też droga została zapomniana w pracach 

remontowych z uwagi na to iż pilniejsze są te gdzie ludzie dochodzą do domów czy szkół niż 
droga która przeradza się w ścieżkę.   
 

Deszczówka na w dzielnicy Błonie musimy sprawdzić, czy  wystarczy tylko przetkać 
kanalizację czy niestety się gdzieś załamała.  

 

Dom po Pani Świerzowicz, który stoi pusty, nie jesteśmy jedyną instytucją w mieście 

działającą na ten temat. Domem tym powinien się zainteresować nadzór budowlany. 

Wyślemy swoje służby aby sprawdziły tam porządek. Jest problem jeżeli dom jest 

opuszczony a spadkobiercy są gdzieś w świecie.  

 

Radny Pan Roman Babiak dodał iż odpowiedź Pana Burmistrz Czernka nie rozwiała moich 

wątpliwości dlatego apeluję do Komisji Budownictwa a szczególnie do Pana Piotra 

Lewandowskiego o wizje lokalną w terenie właśnie po parku miejskim.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Antoni Wojewoda  zawrócił się z zapytaniem do Wysokiej Rady 

czy wraża zgodę aby głos zabrał Pan Antoni Zajdel ? 

 

Za udzieleniem głosu Panu Antoniemu Zajdlowi głosowało 7 Radnych, 8 Radnych było 

przeciwnych, głosów wstrzymujących się nie było.  

 

W wyniku głosowania Rada nie wyraziła zgody aby głos zabrał Pan Antoni Zajdel. 
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Radny Pan Maciej Bluj dodał iż w związku z tym, że większość Radnych zna porywczość 
Pana Zajdla składam wniosek aby Pan na piśmie złożył tą swoją sprawę w której chciał 

zabrać głos.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Antoni Wojewoda zwrócił się do Pana Antoniego Zajdla aby 

złożył pismo  do prezydium Rady. 

 

Radny Pan Tomasz Chomiszczak dodał iż bez względu na meritum spraw, które chcą 
przedstawić osoby z poza grona  Rady, nie pamiętam takie zwyczaju aby nad dopuszczeniem 

do głosu osoby z zewnątrz odbywało się głosowanie. Zawsze Przewodniczący pytał czy 

jesteśmy za tym i mówiliśmy tak przez aklamacje się to robiło. Nie głosowaliśmy. 

 

Radna Pani Janina Sadowska zwróciła uwagę iż jeżeli Pan Przewodniczący powołuje się na 

Statut, który mówi że trzeba głosować jeżeli mieszkaniec chce zabrać głos to proszę o 

odczytanie tego paragrafu ze Statutu, który mówi o tym że my mamy głosować. Uważam, że 

jest to ograniczenie praw wolności jeżeli mieszkańca nie dopuszcza się do głosu, a każdy 

mieszkaniec tego miasta ma prawo przyjść na sesje zabrać głos bo sesja jest otwarta. 

 

Radny Pan Ryszard Karaczkowski dodał iż głosowanie nad udzieleniem głosu odbyło się 
bezzasadnie. Pan Przewodniczący ma „instrumenty” i może Pan odebrać Radnemu odebrać 
głos nawet w trakcie jego wystąpienia jeżeli narusza moralne czy inne zasady występujący na 

mównicy. Natomiast nie możemy działać w ten sposób, że nie znając jeszcze sprawy nie 

dopuszczamy mieszkańca do głosu.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Antoni Wojewoda odczytał § 27 Statutu pkt. 1 „Przewodniczący 

obrad może udzielić głosu osobom z pośród publiczności za poprzednim uzyskaniem zgody 

Rady pkt. 2 po uprzednim ostrzeżeniu Przewodniczący może nakazać opuszczenie sali tym 

osobom z pośród publiczności, które swoim zachowaniem lub wystąpieniami zakłócają 
porządek bądź naruszają powagę sesji”. 

 

Radna Pani Janina Sadowiska zapytała dlaczego został dopuszczony do głosu Pan, który 

poprzednio zabierał głos? Jest to precedens, że głosowało się dopuszczenie do głosu osobę z 

poza Rady. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Antoni Wojewoda dodał iż poprzednio Pan, który został 

dopuszczony do głosu był stroną skarżącą dlatego został dopuszczony do głosu. 

 

W tym miejscu porządku obrad prowadzenie przejął Przewodniczący Rady Miasta Jan 

Pawlik.  

 
Ad. 18. 
Zamknięcie obrad Sesji.   

      
Prowadzący posiedzenie Pan Jan Pawlik  - zamknął LX zwyczajną Sesję Rady Miasta 

Sanoka.  
 

Protokołowała :                                        Sekretarz Sesji :                                 Przewodniczący         

                                                                                                                                Rady Miasta 

 

Aneta Kempa                                        Andrzej Chrobak                                     Jan Pawlik  
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